
 

 

Skolebestyrelsesmøde 

Janderup Skole og Blåvandshuk Skole 
Dato: Onsdag d. 6. december 2023 

Tidspunkt: 17:00 - 19:00 – juleanretning kl. 19:00 – 20:00 

Mødested: Oksbøl Skole  

Referent: Morten Bech Sørensen 

 

Deltagere 

Helene Schaldemose (formand) -afbud 

Jørgen Søndergård 

Monica Lykke Nielsen -afbud 

Thomas Heide Christensen (næstformand) 

Tina Bentsen 

Trine Kærgaard Andersen   

Anne Mette Thrane -afbud 

Marielle Damgård Rindal 

Heidi Elbæk 

Morten Bech Sørensen 

Ole Holm 

Line Paabøl Andersen - afbud 

 

Dagsorden Referat 
1.  Godkendelse af dagsorden Godkendt uden bemærkninger. 

 

2.  Praktik på 8. årgang – 45 min. 
Genoptagelse af punktet fra seneste møde, 
se referatet fra 24/10.  
 
Deltagelse af ProVarde, orientering om 
muligheder for praktik i udskolingen. 
 
Deltagelse af udvalgsformand Lars 
Teglgaard i forhold til den politiske 
beslutning om obligatorisk erhvervspraktik 
i 8. klasse, se sagsfremstilling fra januar 
2016. (vedhæftet som bilag) 
 

OH orienterede om baggrunden (sidste 
mødes diskussion) for dagens punkt. 
 
ProVarde præsenterede sig og deres mange 
forskellige aktiviteter. 
 
Lars Teglgaard kvalificerede den politiske 

beslutning bag obligatorisk erhvervspraktik i 

8. klasse. Han medgiver, at materialet er ret 

gammelt og trænger til opdatering. Lars 

Teglgaard beder forvaltningen om at sætte 

beslutningen om obligatorisk 

erhvervspraktik fra 2016 på dagsordenen i 

udvalget for Børn og Læring til en opdatering 

og revidering. 

 
Snak om hvordan de unge gives de bedste 
muligheder for at finde meningsfulde 
praktikker. 

3.  Orienteringer 
1. Næstformanden 
2. Skoleledelsen 
3. MED 
4. Elevråd 

Ad. 1 - Intet 
Ad. 2 - Børnehaven udvider endnu mere, 
Diamanten skal udlånes til genhusning af 
børnehavebørn, imens børnehavens 
bygninger klargøres jf. brand- og 



 

5. Andre 
 

bygningsreglement. Skolen skal være ude til 
jul. 
Orientering fra mødet om byudvikling af 
Oksbøl. 
Der er ansat ny skoleleder. Thomas 
Wollerup, som pt er skoleleder på Alslev 
Skole tiltræder 1/1-24. 
Orientering om diverse ansættelser på 
lavere niveau. 
Ad. 3 - Se næste punkt. 
Ad. 4 – Snak om elevrådsmødernes indhold 
og om det kommende fælleselevrådsmøde 
på rådhuset. 
Ad. 5 - Intet 

4.  APV 
 

Orientering om opfølgning på 
trivselssamtaler, APV-spørgeskema, 
fællesmøde i Oksbøl og kommende 
handleplaner i organisationen. 
 

5.  Høring – Økonomi på tværs af hoved- og 
filialskoler 
 
Det vil betyde, at der oprettes et 
fællesområde for hovedskolen og 
filialskoler under samme skoleledelse. 
Skolelederen bliver ansvarlig for det 
samlede budget på hoved- og filialskolerne 
(fællesområdet) under dennes ledelse. 
Budgettet til de enkelte skoler vil i 
udgangspunktet være fordelt efter den 
gældende tildelingsmodel og 
skolebestyrelsen skal fortsat godkende 
budget for hoved- og filialskoler på samme 
måde som i dag. Modellen vil betyde, at 
der oprettes et fællesområde for skoler og 
et for SFO og juniorklubber. Modellen vil 
ikke omfatte budgettet for dagtilbud i 
børnebyer. 
 
Se vedhæftede bilag 
 

Ledelsen anbefalede bestyrelsen at sige ja til 
forslaget om oprettelse af økonomiske 
fællesområder, da det kan lette 
økonomistyringen betydeligt. 
 
Det blev pointeret, at det lokalt i Oksbøl ville 
give mening, at SFO1, SFO2 & SFO3 
(Samuelsgården) blev set som en økonomisk 
enhed. 
 
Bestyrelsen tilsluttede sig forslaget med det 
men, at Samuelsgården stadig skal kunne ses 
som en enhed, med den særegenhed den 
har i kommunen. 

6.  Økonomi/budget 
Statusorientering på økonomien i 2023 i 
organisationen. 
 
Opmærksomhedspunkter til 2024 
 
Bilag udleveres på mødet 

OH gennemgik økonomien for de forskellige 
afdelinger. 
Generelt ser det fint ud lige nu, der skal dog 
være stadig opmærksomhed på 
overnormeringen på Blåvandshuk Skole. 
 
Spørgsmål til evt. fondsfinansiering i skolen. 



 

 

7.  Eventuelt Orientering om overlevering til ny 
skoleleder. 

 

Kommende møder: 

- Økonomi/budget for 2024 

- Skole/hjem-princippet revideres, det kunne evt. komme til at indeholde et afsnit om 

kommunikation 

- Digital dannelse tages op, det kan være et fyraftensmøde efter jul. 

- Lukket orienteringspunkt om den politianmeldte sag på Janderup Skole. 


